

သေတာဝတ္ထု

နိဒါန်း

သေတာဝတ္ထုတွင်ဖော်ပြသောအဖြစ်အပျက်များသည် ပေရသိ(ပါးရှား) နိုင်ငံကေရာ ဇမင်း၏ဆောင်းရာသီစံနန်းတော်၌ဖြစ်ပျက်သော အကြောင်းအရာများဖြစ်၍ သေတာအမည်ရှိယုဒအမျိုးသမီးသည်အဋ္ဌ ဌိကဇာတ်ဆောင်ဖြစ်သည်။ သေတာသည်မျိုးချစ်စိတ်ပြင်းပြသူဖြစ်၍ မိမိလူမျိုးကိုသတ်ဖြတ်သုတ်သင်မည့်ရန်သူများလက်မှသတ္တိရှိစွာကယ်တင်ခဲ့၏။ ဤကျမ်းတွင်ယုဒအမျိုးသားတို့၏ ပုရပွဲတော်ဖြစ်ပေါ်လာပုံနှင့် အဋ္ဌ ဌိ ပု ပါ ယ် သက်ရောက်ပုံတို့ကိုရှင်းပြထားသည်။

အကြောင်းအရာအကျဉ်းချုပ်

သေတာကိုမိဖုရားမြှောက်ခြင်း ၁:၁-၂:၂၃
 ဟာမန်၏လျှို့ဝှက်ကြံစည်မှုများ ၃:၁-၅:၁၄
 ဟာမန်ကိုသေဒဏ်စီရင်ခြင်း ၆:၁-၇:၁၀
 ယုဒအမျိုးသားများသည်ရန်သူတို့ကို ချေမှုန်းခြင်း ၈:၁-၁၀:၃

ဇေရုဇမင်းအားမိဖုရားဝါရှုတိအာခံခြင်း

1-2 ဇေရုဇမင်းသည်ပေရသိပြည်ရှုရှု န်မြို့တော်
 ရာဇပလ္လင်ထက်နန်းစံ၍အံ နှံ ဒိယပြည်မှသည်
 ဆူဒန်ပြည်တိုင်အောင် တစ်ရာနှစ်ဆယ့်ခုနစ်
 ပြည်နယ်တို့ကိုအုပ်စိုးတော်မူ၏။*

3 သူသည်နန်းစံတတိယနှစ်၌မိမိ၏မူးမတ်
 များနှင့် မင်းအရာရှိအပေါင်းတို့အား စား
 သောက်ပွဲကြီးကိုတည်ခင်းကျွေးမွေးတော်
 မူ၏။ ထိုပွဲသို့ပေရသိနှင့်မေဒိတပ်မ
 တော်များ၊ ပြည်နယ်ဘုရင်ခံများနှင့်မူး
 မတ်များလည်းတက်ရောက်ကြလေသည်။-

4 သူသည်မိမိနန်းတော်၏စည်းစိမ်နှင့်ဘုန်း အသရေကို
 ခြောက်လတိုင်တိုင်ခင်းကျင်း ပြသထားတော်မူ၏။

5 ထိုနောက်မင်းကြီးသည်ဆင်းရဲချမ်းသာမရွေး၊
 ရှုရှု န်မြို့တော်သူမြို့တော်သားအပေါင်းတို့ အား
 စားသောက်ပွဲကြီးကိုတည်ခင်းကျွေးမွေး တော်မူ၏။
 ထိုစားသောက်ပွဲကြီးကိုဘုရင့် နန်းတော်ဥယျာ
 ဉ်အတွင်း၌ ခုနစ်ရက်ပတ် လုံးကျင်းပတော်မူ၏။-

6 ဥယျာ ဉ်တော်ဝင်းတွင်ငွေကွင်းတပ်ထား
 သည့်ကျောက်ဖြူတိုင်များ၌ ပိတ်ချောအဖြူ
 အပြာကန်လန်ကာများကိုမရမ်းစေ့ရောင်
 ပိတ်ကြိုးများဖြင့်ချည်၍တန်ဆာဆင်ထား ၏။
 ကျောက်ဖြူ၊ ကျောက်သလင်း၊ ကနုကမာ၊

* 1:1-2 ဇေ ၄:၆။

စိမ်းပြာကျောက်များနှင့်အကွက်ဖော်၍ခင်း
 ထားသည့်ဥယျာ ဥတော်ဝင်းအတွင်း၌ ရွှေ
 နှင့်ငွေတို့ဖြင့်ပြီးသောညောင်စောင်းများ
 ကိုလည်းထားရှိလေသည်။- 7 မင်းကြီးသည်စပျစ်ရည်ကိုရွှေဖလားများ
 နှင့်ထည့်၍တိုက်စေတော်မူ၏။ ထိုဖလားတို့
 သည်တစ်ခုနှင့်တစ်ခုဆင်သည်ဟူ၍မရှိ ပေ။
 စပျစ်ရည်ကိုရက်ရောစွာတိုက်စေတော် မူ၏။-
 8 အကန်အသတ်မရှိဘဲ လူတိုင်းအလိုရှိ
 သလောက်သောက်သုံးနိုင်စေရန် နန်းတော်
 အစေခံတို့အားမိန့်မှာထားတော်မူ၏။

9 ထိုအတောအတွင်း၌ဝါရှတီမိဖုရားသည်
 လည်းနန်းတွင်း၌ အမျိုးသမီးများအားစား
 သောက်ပွဲကြီးကိုတည်ခင်းကျွေးမွေးလျက် နေပေသည်။

10 ပွဲတော်သတ္တမနေ့ရက်ရောက်သောအခါ
 မင်း ကြီးသည်စပျစ်ရည်သောက်၍ရွှင်လန်းသော
 အခါ အပါးတော်မြဲမိန်းမစိုးခုနစ်ယောက်
 ဖြစ်ကြသောမဟုမန်၊ ဗိဇသ၊ ဟာဗောန၊
 ဗိဂသ၊ အဗာဂသ၊ ဇေသ၊ ကာကတ်တို့
 ကိုခေါ်ယူကာ- 11 မိဖုရားဝါရှတီအားရာဇသရဖူဆောင်း
 စေ၍ ရှေ့တော်သို့သွင်းရန်အမိန့်ပေးတော်
 မူ၏။ မိဖုရားသည်အဆင်းလှသောအမျိုး
 သမီးဖြစ်သဖြင့် မင်းကြီးသည်သူ၏အဆင်း
 ကိုမူးမတ်များနှင့်ညှော်သည်တော်အပေါင်း

တို့အားပြစားလိုပေသည်။- 12 သို့ရာတွင်ဝါရှတိသည်ဘုရင့်အမိန့်တော်
 ကိုဖီဆန်၍ ရှေ့တော်သို့မဝင်ဘဲနေသဖြင့်
 မင်းကြီးသည်အမျက်ဒေါသခြောင်းခြောင်း
 ထွက်တော်မူလေသည်။

13 ဘုရင်တို့မည်သည် ငြိမ်ဝပ်ပိပြားရေးဆိုင်
 ရာပြဿနာများနှင့်ပတ်သက်၍ တရား
 ဥပဒေသကျွမ်းကျင်သူတို့၏အကြံ ဉာဏ်ကိုတောင်းခံကြစမြဲဖြစ်သည်နှင့်
 အညီ မင်းကြီးသည်ဤအမှုကိစ္စတွင်
 အဘယ်သို့ဆောင်ရွက်သင့်သည်ကိုမေး

မြန်းရန်အကြံပေးအရာရှိများကို ခေါ်ယူတော်မူ၏။-

14 မင်းကြီးအများဆုံးတိုင်ပင်လေ့ရှိသော သူများမှာ
 ပေရသိနှင့်မေဒိအမတ်များ ဖြစ်ကြသောကာရေန၊
 ရှေ့သာ၊ အာဒ မာသ၊ တာရိုရှ၊ မေရက်၊ မာသေန၊
 မမုကန် တို့ဖြစ်ပေသည်။ သူတို့သည်ကားနိုင်ငံတော်
 တွင်အမြင့်ဆုံးရာထူးများဖြင့်ချီးမြှင့်
 ခြင်းခံရသူများဖြစ်သတည်း။- 15 မင်းကြီးကသူတို့အား“ငါဇေရပ်မင်း
 သည်ငါ၏အစေခံတို့ကိုဝါရှတိမိ ဖုရားထံသို့စေလွှတ်၍
 ငါ၏အမိန့်ကို ဆင့်ဆိုစေရာသူသည်ငါ၏အမိန့်တော်
 ကိုမနာခံပါ။ သို့ဖြစ်၍ငါသည်သူ့အား
 တရားဥပဒေအရအဘယ်သို့ပြုသင့် ပါသနည်း”
 ဟုမေးတော်မူ၏။

16 ထိုအခါမမုကန်သည်မင်းကြီးနှင့်မူး
 မတ်တို့အား“ဝါရှတိမိဖုရားသည်ဘုရင်

မင်းမြတ်ကိုသာလျှင်စော်ကားသည်မဟုတ်
 ပါ။ ဘုရင့်မှူးကြီးမတ်ရာတို့ကိုလည်းစော်
 ကားပေသည်။ အကယ်စင်စစ်သူသည်အင်
 ပါယာနိုင်ငံတစ်ဝှမ်းလုံးရှိအမျိုးသား
 အပေါင်းတို့ကိုစော်ကားပါ၏။- 17 အင်ပါယာနိုင်ငံတစ်ဝှမ်းလုံးရှိအမျိုး
 သမီးအပေါင်းသည် မိဖုရားပြုသည့်အမှု ကိုကြားသိလျှင်
 မိမိတို့ခင်ပွန်းများအား အထင်သေးကြပါလိမ့်မည်။
 သူတို့က`ဇေရုဇ် မင်းသည်ဝါရှတိမိဖုရားအားအမိန့်ပေး
 ၍ခေါ်ယူပါသော်လည်း မိဖုရားကအမိန့်
 တော်ကိုမနာခံပါဟုပြောဆိုကြပါ လိမ့်မည်။-
 18 မိဖုရား၏အပြုအမူကိုကြားသိရ သည့်ပေရသိနှင့်
 မေဒိမူးမတ်ကတော်တို့ သည်နေမဝင်မိမူးမတ်တို့အား
 ထိုအကြောင်း ကိုပြောကြားကြပါလိမ့်မည်။
 အမျိုးသမီး များသည်မိမိတို့ခင်ပွန်းတို့အားမထီ
 မဲ့မြင်ပြု၍ အမျိုးသားတို့သည်မိမိတို့
 ၎င်းတို့အားဒေါသအမျက်ထွက်ကြ လိမ့်မည်။-
 19 အရှင်မင်းကြီးသဘောတူတော်မူပါလျှင်
 ဝါရှတိမိဖုရားအားနောင်အဘယ်အခါ
 ဌ်မျှ ရှေ့တော်သို့ဝင်ခွင့်မပြုကြောင်းရာဇ
 အမိန့်ကြေငြာချက်ကိုထုတ်ပြန်တော်မူ
 ပါ။ ထိုအမိန့်တော်ကိုနောင်အဘယ်အခါ
 ဌ်မျှမပြောင်းမလဲနိုင်စိမ့်သောငှာ ပေရသိ၊
 မေဒိဋ္ဌ ၅ မှ မသတ်များတွင်ထည့်သွင်းရေးမှတ်

၍ထားတော်မူပါ။
 ရာထူးကို ထိုနောက်မိဖုရား၏
 တစ်ဦးအားချီးမြှင့်တော်မူပါ။- 20 အရှင်၏အမိန့်တော်ကို
 ဤကျယ်ဝန်းသည့် အင်ပါယာနိုင်ငံတော်တစ်လျှောက်လုံးတွင်
 ကြေညာလိုက်သောအခါ အမျိုးသမီး
 အပေါင်းတို့သည်မိမိတို့၏ခင်ပွန်းများ
 အားဆင်းရဲသည်ဖြစ်စေ၊ ချမ်းသာသည်
 ဖြစ်စေရုံသေကြပါလိမ့်မည်'' ဟုလျှောက် ၏။
 21 မင်းကြီးနှင့်မှူးမတ်တို့သည် ဤစကားကို
 နှစ်သက်သဘောကျကြ၏။ သို့ဖြစ်၍မင်း
 ကြီးသည်မမုကန်အကြံပေးသည့် အတိုင်းပြုတော်မူ၏။-
 22 သူသည်မိမိ၏နယ်ပယ်ရှိသမျှတို့သို့သံ
 တမန်များကိုစေလွှတ်၍ ဒေသဆိုင်ရာဘာ
 သာစကားဖြင့် ခင်ပွန်းဖြစ်သူသည် မိမိအိမ်
 ထောင်တွင်ဦးစီးခေါင်းဆောင်ဖြစ်စေရမည်။
 သူ၏စကားကိုမလွန်ဆန်ရ'' ဟူ၍အမိန့်
 ထုတ်ပြန်တော်မူ၏။

2

သေတာမိဖုရားဖြစ်လာခြင်း

1 ထိုနောက်မင်းကြီးသည်အမျက်တော်ပြေ
 သောအခါ ဝါရှုတံပြုခဲ့သည့်အမှုကို
 လည်းကောင်း၊ မိမိထုတ်ပြန်ကြေငြာခဲ့သည့်
 အမိန့်ကိုလည်းကောင်းသတိရတော်မူ၏။-

2

သို့ဖြစ်၍ သူနှင့်ရင်းနှီးသော အကြံပေးအရာ
ရှိများက မင်းကြီးအား အရှင်သည် အဘယ်

ကြောင့် အဆင်းလှသည့် အပျိုကညာများ

ကို ရှာစေတော်မမူပါသနည်း။ - 3 အင်ပါယာ နိုင်ငံတော်အတွင်း ရှိပြည်နယ်
အပေါင်းတွင် မင်းအရာရှိများကို ခန့်ထား၍

အဆင်းလှသည့် အပျိုကညာ အပေါင်းကို

မြို့တော်ရှုရှု နှိအရှင်အပျိုတော်ဆောင်သို့
ခေါ်ဆောင်လာစေတော်မူပါ။ သူတို့အား

အရှင်မိန်းမစိုးဟေဂဲ၏ လက်တွင် အပ်၍

အလှပြုပြင်ပေးစေတော်မူပါ။ - 4 ထိုနောက် အရှင်အနှစ်သက်ဆုံးအမျိုးသ
ကို ရွေး၍ ဝါရှုတိအစားမိဖုရားမြှောက်တော်

မူပါ။'' ဟု အကြံပေးလျှောက်ထားကြ၏။

မင်းကြီးသည် ထိုအကြံပေးလျှောက်ထားချက်
ကို နှစ်သက်၍ ထိုအတိုင်း ပြုတော်မူ၏။

5 မြို့တော်ရှုရှု န်တွင် ယာဏုရ၏သား မော်ဒကဲ
ဆိုသူ ယုဒအမျိုးသား တစ်ယောက် ရှိ၏။ သူ

သည် ယာမိန်အနွယ်ဝင် ဖြစ်၍ ကိရှနှင့် ရှိမိ
တို့မှ ဆင်းသက်လာသူ ဖြစ်၏။ - 6 ဗာဗုလု

န်ဘုရင်နေဗုဒ်နေဇာသည် ယုဒဘုရင်ယေခေါနီအား ယေရုရှလင်မြို့မှ
ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်သွားသော အခါ၌ မော်

ဒကဲသည် လည်း သို့ပန်းများ အထဲတွင် ပါသွားလေသည်။ -
* 7 သူ့မှာ သေတာဆိုသူ နှစ်မိန်းကွဲ ရှိ၏။

* 2:6 ၄ရာ၊ ၂၄:၁၀-၁၆။ ၆ရာ၊ ၃၆:၁၀။

သေတာ၏ယုဒနာမည်ကားဟဒသာ တည်း။
 သူ၏မိဘများကွယ်လွန်သွားသော အခါမော်ဒကဲသည်သူ့ကိုမွေးစားကာ
 မိမိ၏သမီးအရင်းသဖွယ်ကျွေးမွေး ပြုစုခဲ့၏။
 သေတာသည်အဆင်းလှ၍ ကိုယ်လုံးကိုယ်ပေါက်ကောင်းသည့်အမျိုး
 သမီးကလေးတစ်ဦးဖြစ်ပေသည်။

8 ထိုကြောင့်မင်းကြီးကြေငြာချက်အသစ်
 အရ အမျိုးသမီးငယ်အမြောက်အမြား
 ကို ရှုရှု န်မြို့သို့ခေါ်ဆောင်လာကြသော
 အခါသေတာပါလာခဲ့လေသည်။ သူ့
 အားလည်းနန်းတွင်း၌ထားရှိကာမိန်းမ
 စိုးဟေဂဲ၏လက်သို့ပေးအပ်ကြ၏။-

9 ဟေဂဲသည်သေတာအားစိတ်နှင့်တွေ့သဖြင့်
 မျက်နှာသာပေး၏။ နှိပ်နယ်ပေးခြင်း၊
 အထူး အစားအစာကိုကျွေးခြင်းတို့ကိုအလျင်
 အမြန်စတင်ပြုလုပ်ပေး၏။ အပျိုတော်
 ဆောင်တွင်အကောင်းဆုံးနေရာထိုင်ခင်းကို
 ပေး၍ နန်းတွင်းသူအမျိုးသမီးခုနစ်
 ယောက်ကိုအထူးရွေးချယ်ကာသေတာ
 ကိုလုပ်ကျွေးပြုစုစေ၏။

10 သေတာသည်မော်ဒကဲ၏အကြံပေးချက် အရ
 မိမိ၏ယုဒမျိုးရိုးဇာတိကိုလျှို့ဝှက် ၍ထားလေသည်။-

11 နေ့စဉ်နေ့တိုင်းပင်မော်ဒကဲသည်သေတာ
 ၏အခြေအနေကိုလည်းကောင်း၊ သူ့အား

အဘယ်သို့ပြုကြမည်ကိုလည်းကောင်းသိရှိ
နိုင်ရန် အပျိုတော်ဆောင်ဝင်းရှေ့၌ခေါက်တုန့်
ခေါက်ပြန်လျှောက်လျက်နေတတ်၏။

12 အမျိုးသမီးများအတွက် ပြုလုပ်နေကျ
အလှပြုပြင်မှုမှာတစ်နှစ်မျှကြာလေ သည်။
သူတို့အားမုရန်ဆီဖြင့်ခြောက်လ၊ သစ်ဆီမွှေးဖြင့်နောက်ထပ်ခြောက်လနှိ
ပေးရ၏။ ထိုနောက်အမျိုးသမီးများသည်
တစ်ယောက်ပြီးတစ်ယောက်အလှည့်ကျ
ဇေရင်မင်း၏အထံတော်သို့ဝင်ကြရ သည်။-

13 အလှည့်ကျသူသည်အပျိုတော်ဆောင်မှ
နန်းတော်သို့သွားသောအခါ မိမိနှစ်သက်
ရာအဝတ်အစားများကိုဝတ်ဆင်နိုင်၏။-

14 သူသည်ည ဌ်ဦးအချိန်၌နန်းတော်သို့ဝင်
ရ၍နောက်တစ်နေ့နံနက်၌ ဘုရင့်မိန်းမစိုး
ရှာရှုဂါဇအုပ်ချုပ်သည့်မောင်းမတော်ဆောင်
သို့ပြန်ရလေသည်။ မင်းကြီးသည်မြတ်နိုး၍
နာမည်အားဖြင့်ခေါ်တော်မမူလျှင် နောက်
တစ်ဖန်မင်းကြီးထံသို့မဝင်ရ။

15 အဘိဟဲလ၏သမီး၊ မော်ဒကဲ၏ဝမ်းကွဲ
နှမနှင့်မွေးစားသမီး၊ မြင်သူတိုင်းချီးမွမ်း
ခံရသည့်သေတာသည်မင်းကြီးထံတော်
သို့ဝင်ရန်အလှည့်ရောက်သောအခါ အပျို
တော်ဆောင်အုပ်၊ မိန်းမစိုးဟေဂဲအကြံ

ပေးသည့်အဝတ်အစားကိုဝတ်ဆင်၍ သွားလေသည်။-
16 ထို့ကြောင့်သေတာသည်ဇေရုဇမင်းနန်းစံ

သတ္တမနှစ်တေဗက်ခေါ်ဒသမလ၌ နန်း
တော်အတွင်းဇေရုဇမင်း၏ရှေ့တော်သို့

ရောက်ရှိသွား၏။- 17 မင်းကြီးသည်သူ့အားအခြားအမျိုး
သမီးအပေါင်းတို့ထက်ပို၍နှစ်သက်တော်

မူသဖြင့် သူသည်ရှေ့တော်တွင်မျက်နှာပွင့်
လန်းလျက်ချစ်ခင်မြတ်နိုးတော်မူခြင်း

ကိုခံရလေသည်။ မင်းကြီးသည်သူ့အား
ရာဇသရဖူကိုဆောင်း၍ပေးပြီးလျှင် ဝါရှုတိ၏အစားမိဖုရားမြှောက်တော်

မူ၏။- 18 ထိုနောက်မိမိ၏မူးမတ်များနှင့်မင်းအရာ
ရှိအပေါင်းကိုဖိတ်ကြားတော်မူ၍ သေတာ

အားဂုဏ်ပြုစားသောက်ပွဲကြီးကိုကျင်းပ
တော်မူ၏။ သူသည်အင်ပါယာနိုင်ငံတော်

တစ်ဝှမ်းလုံးတွင်ထိုနေ့ကိုအလုပ်နားရက်
အဖြစ်သတ်မှတ်ကြေငြာတော်မူ၍ ဘုရင့်

ဂုဏ်နှင့်လျော်စွာဆုတော်လာဘ်တော်များ
ကိုလည်းပေးသနားတော်မူ၏။

ဘုရင်အသက်ကိုမော်ဒကဲကယ်ခြင်း

19 ဤအချိန်အတောအတွင်း၌မင်းကြီး
သည်မော်ဒကဲအား အုပ်ချုပ်ရေးရာထူး

တစ်နေရာတွင်ခန့်ထားတော်မူ၏။- 20 သေတာမူကားမော်ဒကဲ၏မှာကြား
ချက်အရမိမိ၏ယုဒမျိုးရိုးဇာတိကို ယခုတိုင်အောင်အဘယ်သူ့ကိုမျှအသိ

မပေးဘဲနေ၏။ သူသည်ကလေးဘဝက
မော်ဒကဲ၏စကားကိုနားထောင်ခဲ့သည့် နည်းတူ
ဤအမှုကိစ္စတွင်လည်းနားထောင် လေသည်။

21 နန်းတွင်း၌မော်ဒကဲသည် အုပ်ချုပ်ရေးတာဝန်
ကိုထမ်းဆောင်နေရစဉ်အခါ ဘုရင့်အဆောင်
တော်တံခါးစောင့်မိန်းမစိုးနှစ်ယောက်တို့သည်
ဇေရုဇမင်းအားအမျက်ထွက်သဖြင့်လုပ်
ကြံရန်လျှို့ဝှက်ကြံစည်ကြ၏။- 22 မော်ဒကဲသည်ထိုအကြောင်းကိုကြားသ
သဖြင့် မိဖုရားသေတာအားပြောကြား၏။
သို့ဖြစ်၍သေတာသည်မင်းကြီးအား မော်ဒကဲသိရှိရချက်ကိုလျှောက်ထား

23 ထိုအမှုကိုစုံစမ်းစစ်ဆေးသောအခါ
မော်ဒကဲပေးသည့်သတင်းမှန်ကန်ကြောင်း
တွေ့ရှိရသဖြင့် ထိုသူနှစ်ယောက်စလုံးပင်
လည်ဆွဲတိုင်၌ကွပ်မျက်ခြင်းကိုခံရကြ
လေသည်။ မင်းကြီးသည်ဤအမှုကိုအင်
ပါယာနိုင်ငံတော်မှတ်တမ်းများတွင်ရေး
မှတ်ထားစေတော်မူ၏။

3

ယုဒအမျိုးသားတို့ကိုကွပ်မျက်ရန်
ဟာမန်ကြံစည်ခြင်း

1 ကာလအနည်းငယ်ကြာသော်ဇေရုဇမင်း
 သည်အာဂတ်¹ မှဆင်းသက်သူ၊ ဟမ္မ မေ
 ဒါသ၏သားဟာမန် အားဝန်ကြီးချုပ်အဖြစ်ချီးမြှင့်တော်မူ၏။-

2 မင်းကြီးသည်ဟာမန်အားဦးညွှတ်ရှိခိုး
 ၍အရိုအသေပေးကြရန် အမှုတော်ထမ်း
 အရာရှိအပေါင်းတို့အားအမိန့်ထုတ်ပြန်
 တော်မူသည့်အတိုင်းလိုက်နာကြလေသည်။-

3 မော်ဒကဲတစ်ဦးတည်းသာလျှင်မလိုက်နာ
 ဘဲနေ၏။ အခြားနန်းတွင်းအရာရှိများက
 သူ့အား "သင်သည်အဘယ်ကြောင့်ဘုရင့်အမိန့်
 တော်ကိုဖိဆန်ပါသနည်း" ဟုမေးမြန်းကာ-

4 အလျှော့ပေးရန်နေ့စဉ်နေ့တိုင်းတိုက်တွန်း
 ကြ၏။ သို့ရာတွင်မော်ဒကဲသည်နားမထောင်
 ဘဲ "ငါသည်ယုဒအမျိုးသားတစ်ဦးဖြစ်
 သဖြင့်ဟာမန်အားဦးမညွှတ်ရှိမခိုးနိုင် ပါ"
 ဟုရှင်းပြလေသည်။ ထို့ကြောင့်ထိုသူ
 တို့သည်မော်ဒကဲ၏အပြုအမူကို ဟာမန်
 သည်းခံမည်မခံမည်ကိုသိလို၍ဟာမန်
 အားတိုင်ကြားကြ၏။- ⁵ ဤသို့မော်ဒကဲဦးမညွှတ်ရှိမခိုးလို
 သည့်အကြောင်းကိုကြားသိရသောအခါ
 ဟာမန်သည်လွန်စွာအမျက်ထွက်လေသည်။-

1 3:1 * အာဂတ်။ အာမလက်ရှင်ဘုရင်အာဂတ်။ အာမလက်
 အမျိုးသားတို့သည်ကူသရေလအမျိုးသား တို့၏ရန်သူဖြစ်ခဲ့သည်။

6 မော်ဒကဲသည်ယုဒအမျိုးသားတစ်ဦး
 ဖြစ်ကြောင်းကိုလည်းသိရှိရသဖြင့် ဟာမန်
 သည်မော်ဒကဲတစ်ဦးတည်းကိုသာမဟုတ်၊
 ပေရသိအင်ပါယာနိုင်ငံတော်အတွင်း
 ရှိ ရှိသမျှသောယုဒအမျိုးသားတို့ကိုပါ
 ကွပ်မျက်ရန်ကြံစည်လေသည်။

7 ဇေရုဇမင်းနန်းစံဆယ့်နှစ်နှစ်မြောက်၊
 နိသန် ခေါ်ပထမလ၌ဟာမန်သည် မိမိ၏အကြံ
 အစည်ကိုအကောင်အထည်ဖော်ရန် သင့်
 လျော်မည့်နေ့ရက်ကိုပုရဟုခေါ်သော မဲ
 စနစ်ဖြင့်ရွေးချယ်စေရာအာဒါခေါ်ဒွါ ဒသမလ၊
 ဆယ့်သုံးရက်နေ့ကိုရရှိလေ သည်။

8 ထို့ကြောင့်ဟာမန်သည်မင်းကြီးအား“အရှင်
 ၏အင်ပါယာနိုင်ငံတော်ပြည်နယ်တိုင်းမှာ
 ပင်ပျံ့နှံ့လျက်နေသည့်လူမျိုးတစ်မျိုးရှိ
 ပါသည်။ သူတို့၏ဌလေ့ထုံးစံများသည်
 အခြားလူမျိုးတို့၏ဌလေ့ထုံးစံများနှင့်
 မတူပါ။ သူတို့သည်နိုင်ငံတော်၏တရား
 ဥပဒေများကိုလည်းမလိုက်နာကြပါ။
 သို့ဖြစ်၍သူတို့အားသည်းခံလျက်နေ
 ခြင်းအားဖြင့်အရှင်၏အတွက်အကျိုး ရှိမည်မဟုတ်ပါ။-

9 အရှင်မင်းကြီးသဘောတူတော်မူပါလျှင်
 သူတို့အားကွပ်မျက်ရန်အမိန့်ထုတ်ပြန်တော်

မူပါ။ အရှင်ဤသို့ပြုတော်မူမည်ဆိုပါလျှင်
 နိုင်ငံတော်အုပ်ချုပ်ရေးအတွက် အရှင်ဘဏ္ဍာ
 တော်သို့ငွေသုံးရာခုနစ်ဆယ့်ငါးတန်ပေး
 သွင်းရန်ကျွန်တော်မျိုးတာဝန်ယူပါမည်" ဟုလျှောက်၏။

10 ထိုအခါမင်းကြီးသည်မိမိ၏အမိန့်ကြေ
 ဩချက်များကိုတရားဝင်ဖြစ်စေရန် တံဆိပ်
 ခတ်နှိပ်ရသည့်လက်စွပ်တော်ကိုချွတ်၍ယူဒ
 အမျိုးသားတို့၏ရန်သူ၊ အာဂတ်မှဆင်း သက်သူ၊
 ဟမု မေဒါသ၏သားဟာမန်အား ပေးအပ်လျက်၊-

11 "သင့်သဘောအတိုင်းပြုရန်ထိုလူမျိုးနှင့်
 သူတို့၏ငွေကိုသင့်လက်သို့ပေးအပ်၏"
 ဟုမိန့်တော်မူ၏။

12 ပထမလ၊ ဆယ့်သုံးရက်နေ့၌ဟာမန်သည်
 မင်းကြီး၏အတွင်းဝန်များကိုခေါ်၍ အမိန့်
 ကြေဩချက်ရေးသားရန်နှုတ်တိုက်ချ၍
 ပေးလေသည်။ ထိုနောက်ထိုအမိန့်ကိုအင်
 ပါယာနိုင်ငံတော်အတွင်းရှိလူအမျိုး မျိုးတို့၏ဘာသာစကားသို့ပြန်ဆိုရ
 သားစေ၍အုပ်ချုပ်သူများ၊ ဘုရင်ခံများ
 နှင့်မင်းအရာရှိထံသို့ပေးပို့၏။ ထိုအမိန့်
 တော်ကိုဇေရုဇမင်း၏နာမည်နှင့်ထုတ် ပြန်ကာ
 ဘုရင့်တံဆိပ်တော်ခတ်နှိပ်ထား လေသည်။-

13 စာပို့လုလင်တို့သည်ထိုအမိန့်တော်ကို
 အင်ပါယာနိုင်ငံတော်အတွင်းရှိပြည်နယ်

ရှိသမျှသို့ယူဆောင်သွားကြ၏။ ထိုအမိန့်
 တော်တွင် အာဒါလ၊ ဆယ့်သုံးရက်နေ့တစ်နေ့
 တည်း၌ယုဒအမျိုးသားလူကြီးလူငယ်
 ယောကျ်ားမိန်းမရှိသမျှကိုမသနား၊ မ
 ညှာတာဘဲသတ်ဖြတ်ကာသူတို့၏ဥစ္စာ
 ပစ္စည်းများကိုလုယူစေ'' ဟုပါရှိ၏။-

14 ယင်းသို့ဆောင်ရွက်ရန်အချိန်ကျလျှင်
 အသင့်ရှိနေကြစေရန် ထိုအမိန့်တော်ကို
 ပြည်နယ်တိုင်းတွင်ကြေငြာရန်ဖြစ်သည်။

15 မင်းကြီး၏အမိန့်တော်အရရှုရှု န်မြို့တော်
 တွင်ဤအမိန့်တော်ကိုထုတ်ပြန်ကြေငြာ
 ကြ၏။ ထိုနောက်စာပို့လုလင်တို့သည်ကြေ
 ငြာချက်ကိုပြည်နယ်များသို့ယူဆောင်သွား
 ကြ၏။ ရှုရှု န်မြို့တော်တွင်မငြိမ်မသက်ဖြစ်
 နေချိန်၌မင်းကြီးနှင့်ဟာမန်တို့သည်ထိုင်
 လျက်စပျစ်ရည်သောက်နေကြလေသည်။

4

သေတာ၏အကူအညီကို မော်ဒကဲတောင်းခံခြင်း

1-2 ဤအဖြစ်အပျက်အလုံးစုံကို မော်ဒကဲ
 သိရသောအခါပြင်းစွာစိတ်ဒုက္ခရောက်လျက်
 မိမိ၏အဝတ်များကိုဆုတ်ပြီးလျှင်လျှော်
 တေကိုဝတ်၍ဦးခေါင်းကိုပြာနှင့်လူး၏။ ထို

နောက်သူသည်ပြင်းပြစွာငိုကြွေးမြည်တမ်း
 လျက် နန်းတော်အဝင်ဝသို့ရောက်သည်တိုင်
 အောင်မြို့ကိုဖြတ်၍လျှောက်သွားလေသည်။
 မည်သူမဆိုလျှော်တေကိုဝတ်၍ နန်းတွင်း
 သို့မဝင်ရသောကြောင့်သူသည်နန်းတွင်း သို့မဝင်ချေ။-
 3 မင်းကြီး၏အမိန့်ကြေငြာချက်ရောက်ရှိ
 လေရာပြည်နယ်တို့၌ ယုဒအမျိုးသား
 တို့သည်အစာရှောင်၍အော်ဟစ်ငိုကြွေး
 မြည်တမ်းကြကုန်၏။ လူတိုင်းလိုပင်လျှော်
 တေကိုဝတ်ကာပြာပေါ်တွင်လှဲ၍နေကြ ကုန်၏။

4 အပျိုတော်တို့နှင့်မိန်းမစိုးတို့သည် မော်ဒကဲ
 အဘယ်သို့ပြုလျက်နေသည်ကိုသောတာ
 အားပြောပြကြ၏။ ထိုအခါသောတာ
 သည်လွန်စွာစိတ်ဒုက္ခရောက်၍ မော်ဒကဲအား
 လျှော်တေကိုလဲစေရန်ပေးပို့သော်လည်း
 မော်ဒကဲလက်မခံဘဲနေ၏။- 5 ထိုအခါမိဖုရားသည်မိမိ၏အစေခံ
 အဖြစ် မင်းကြီးခန့်ထားပေးသူ၊ မိန်းမစိုး
 ဟာတက်ကိုခေါ်ယူပြီးလျှင် အကျိုး
 အကြောင်းကိုစုံစမ်းရန်မော်ဒကဲထံ သို့စေလွှတ်လိုက်လေသည်။-

6 ဟာတက်သည်နန်းတော်တံခါးရှေ့မြို့တော်
 ကွက်လပ်တွင်ရှိသောမော်ဒကဲထံသို့သွား၏။-

7 မော်ဒကဲကသူ့အားဖြစ်ပျက်ခဲ့သည့်
 အမှုအရာအလုံးစုံကိုလည်းကောင်း၊ ယုဒအမျိုးသားအပေါင်းတို့ကိုကွပ်

မျက်လျှင်ဘုရင့်ဘဏ္ဍာတော်သို့ငွေမည်မျှ
 ပေးသွင်းရန် ဟာမန်ကတိပြုထားကြောင်း
 ကိုလည်းကောင်းပြောပြ၏။- 8 ယုဒအမျိုးသားများအားကွပ်မျက်ရန်
 အတွက် ရှုရှု န်မြို့တွင်ထုတ်ပြန်ထားသည့်
 အမိန့်ကြေငြာချက်မိတ္တူတစ်စောင်ကို
 လည်းပေးလိုက်၏။ မော်ဒကဲသည်ဟာတက်
 အား`ဤအမိန့်ကြေငြာချက်မိတ္တူကိုသေ တာအားပေး၍
 ဖြစ်ပျက်လျက်ရှိသည့် အခြေအနေကိုရှင်းပြပါလော့။
 ထိုနောက် သူ့အားမင်းကြီးထံသို့ဝင်၍
 မိမိ၏လူ မျိုးအပေါ်တွင်ကရုဏာထားတော်မူရန်
 လျှောက်ထားတောင်းပန်စေပါလော့။' ဟု
 မှာကြားလိုက်လေသည်။- 9 ဟာတက်သည်လည်းမော်ဒကဲမှာကြား
 လိုက်သည့်အတိုင်းပြု၏။- 10 ထိုအခါသေတာသည်ဟာတက်မှတစ်ဆင့်
 မော်ဒကဲအား- 11 `ယောကျာ်းဖြစ်စေ၊
 မိန်းမဖြစ်စေမင်းကြီး ခေါ်တော်မမူဘဲနန်းတော်အတွင်းတံတိုင်း၊
 မင်းကြီးထံတော်သို့ဝင်မိသူသည်သေဒဏ်
 ခံရမည်ဖြစ်ပါ၏။ ဤကားတရားဥပဒေ
 အရဖြစ်သဖြင့်ဘုရင့်အကြံပေးအမတ် များမှစ၍
 ပြည်နယ်အသီးသီးရှိလူအ ပေါင်းတို့သိကြပါသည်။
 ထိုဥပဒေကို ရှောင်ကွင်းနိုင်ရန်လမ်းတစ်လမ်းသာရှိပါ
 သည်။ အကယ်၍မင်းကြီးကရာဇလုံတံ
 တော်ကိုကမ်းတော်မူလျှင် ဝင်မိသူအသက်
 ချမ်းသာရာရပါ၏။ သို့ရာတွင်ကျွန်မ

အားမင်းကြီးခေါ်ယူတော်မမူသည်မှာ တစ်လရှိပါပြီ။
ဟုပြန်ကြားလေသည်။

12 မော်ဒကဲသည်သေတာပြန်ကြားသည့်
စကားကိုကြားရသောအခါ၊- 13 သေတာအား“သင်သည်နန်းတွင်း၌နေရ
သဖြင့် အခြားယုဒအမျိုးသားများထက်
ပို၍လုံခြုံမှုရှိလိမ့်မည်ဟုထင်မှတ်ပါနှင့်။-

14 အကယ်၍သင်သည်ယခုအချိန်အခါမျိုး
၌ဆိတ်ဆိတ်နေပါမူ ယုဒအမျိုးသားတို့
သည် ကောင်းကင်ဘုံမှအကူအညီကိုရရှိ
၍ကယ်တင်ခြင်းကိုခံရကြပါမည်။ သင်မူ
ကားအသတ်ခံရလျက်ဖခင်၏အိမ်ထောင်စု
သည်လည်းပျက်စီးဆုံးပါးကြလိမ့်မည်။ သို့
ရာတွင်သင်မိဖုရားဖြစ်လာရသည်မှာ ဤ
အချိန်အခါမျိုးအတွက်ပင်ဖြစ်သည်မ ဟုတ်ပါလော”
ဟုသတိပေးစကားမှာ ကြားလိုက်၏။

15 သေတာသည်မော်ဒကဲအား၊

16 “ရှုရှု န်မြို့တွင်ရှိသမျှသောယုဒအမျိုး
သားတို့ကိုစုရုံးပြီးလျှင် ကျွန်ုပ်အတွက်
အစာရှောင်စေ၍ နေ့ည ညီမပြတ်သုံးရက်
ပတ်လုံးမစားမသောက်ဘဲနေကြပါစေ။
ကျွန်ုပ်နှင့်ကျွန်ုပ်၏အပျိုတော်တို့သည်
လည်းအစာရှောင်ကြပါမည်။ ထိုနောက်တရား
ဥပဒေကူးလွန်၍သေဒဏ်ခံရစေကာမူ

မင်းကြီးထံသို့ကျွန်မဝင်ပါမည်'' ဟုပြန် ကြားလိုက်၏။

17 ထိုအခါမော်ဒကသည်ထွက်ခွာကာ သေတာ
မှာကြားလိုက်သည့်အတိုင်းပြုလေသည်။

5

မင်းကြီးနှင့်ဟာမန်အားညစာစားပွဲသို့
သေတာဖိတ်ကြားခြင်း

1 သေတာသည်မိမိအစာရှောင်၍ သုံးရက်မြောက်
သောနေ့၌မိဖုရား၏အဝတ်တန်ဆာကိုဝတ်
ဆင်ကာ ရာဇပလ္လင်တည်ရာခန်းမဆောင်၏ရှေ့
၌ရှိသောနန်းတော်အတွင်းတံတိုင်းသို့သွား
၍ရပ်နေလေသည်။ မင်းကြီးသည်အဝင်ဝ

ဘက်သို့လှည့်၍ထိုင်လျက်နေ၏။- 2 သူသည်မိဖုရားသေတာကိုမြင်သော
နူးညွတ်သောစိတ်ရှိသဖြင့် ရာဇလှံတံကိုကမ်း
၍ပေးတော်မူ၏။ သေတာသည်ချဉ်းကပ်လာ
ပြီးလျှင်ရာဇလှံတံကိုတို့ထိလိုက်လေ သည်။-

3 မင်းကြီးက ``မိဖုရားသေတာ၊ အကြောင်း
အဘယ်သို့ရှိသနည်း။ သင်တောင်းလိုသော
ဆုကိုငါ့အားပြောကြားလော့။ ငါ၏အင်ပါ
ယာနိုင်ငံတစ်ဝက်ကိုပင်တောင်းလျှင်ငါပေး မည်''
ဟုဆို၏။

4 သေတာက ``အရှင်မင်းကြီးသဘောတူတော်
မူပါလျှင် ယနေ့ညကျွန်တော်မပြင်ဆင်ထား

သည့်ညစစားပွဲသို့ဟာမန်နှင့်အတူကြွ ရောက်တော်မူပါ။
ဟုပြန်လည်လျှောက်ထား၏။

5 ထိုနောက်မင်းကြီးသည်သေတာ၏အလို ပြည့်စေရန်
ဟာမန်အားအလျင်အမြန်ခေါ် ယူတော်မူပြီးလျှင်
သူနှင့်အတူသေတာ ၏ညစစားပွဲသို့ကြွတော်မူ၏။-

6 မင်းကြီးသည်စပျစ်ရည်သောက်လျက်နေစဉ်
သေတာအား "သင်တောင်းလိုသောဆုကိုငါ
အားပြောကြားလော့။ သင့်အားငါပေးမည်။
ငါ၏အင်ပါယာနိုင်ငံတော်တစ်ဝက်ကိုပင်
တောင်းခံလျှင်ငါပေးမည်" ဟုမိန့်တော်မူ၏။

7-8 သေတာကအကယ်၍အရှင်မင်းကြီး
သည် ကျွန်တော်မတောင်းခံသည့်ဆုကိုပေး
တော်မူမည်ဆိုပါက နက်ဖြန်ခါအရှင်၏
အတွက်ကျွန်တော်မပြင်ဆင်ကျွေးမွေးမည့်
ညစစားပွဲသို့လည်း ဟာမန်နှင့်အတူကြွ
တော်မူပါ။ ထိုအခါကျွန်တော်မတောင်းလို
သောဆုကိုပြောကြားပါမည်" ဟုလျှောက် လေ၏။

မော်ဒက်အားသတ်ရန်ဟာမန်လျှို့ဝှက်ကြံစည်ခြင်း

9 ညစစားပွဲမှထွက်ခွာလာသောအခါ ဟာမန်
သည်ဝမ်းမြောက်ပျော်ရွှင်လျက်နေ၏။ သို့ရာ
တွင်သူသည်မော်ဒက်ကိုနန်းတော်အဝင်ဝ တွင်တွေ့ရှိရ၍
မော်ဒက်ကသူ့အားအရို အသေမပြုသောအခါ၌မူပြင်းစွာ
အမျက်ထွက်လေသည်။- 10 သို့သော်လည်းသူသည်မိမိစိတ်ကိုချုပ်တည်

လျက်အိမ်သို့ပြန်ပြီးလျှင် မိတ်ဆွေများကို
 မိမိအိမ်သို့ခေါ်ဖိတ်ကာမိမိဇနီးဇေရတ်
 ကိုလည်းသူတို့နှင့်အတူထိုင်စေ၏။-

11 ထိုနောက်ဟာမန်သည်မိမိအဘယ်မျှချမ်း
 သာကြွယ်ဝကြောင်း မိမိမှာသားယောကျ်ား
 အဘယ်မျှရှိကြောင်း၊ မိမိအားဘုရင်မင်း
 မြတ်သည်ကြီးမြင့်သည့်ရာထူးဖြင့်အဘယ်
 သို့ချီးမြှင့်တော်မူကြောင်း၊ မိမိသည်အခြား
 မင်းအရာရှိများထက် အဘယ်မျှပို၍အရေး
 ပါအရာရောက်ကြောင်းများကိုကြားဝါပြော
 ဆိုလေသည်။- 12 သူသည်ဆက်လက်၍ ဤအမှုအရာများ
 အပြင်မိဖုရားသေတာကလည်းမင်းကြီး
 နှင့်ငါသာလျှင် ညစာစားပွဲနှင့်ညွှန်ခံခဲ့
 ပါ၏။ နက်ဖြန်ခါလည်းငါတို့အားညစာ
 စားပွဲသို့ဖိတ်ကြားထားပါသေးသည်။-

13 သို့ရာတွင်နန်းတော်တံခါးဝတွင်ယုဒအမျိုး
 သားမော်ဒကထိုင်လျက်နေသည်ကို ငါတွေ့မြင်
 နေရသမျှကာလပတ်လုံး ယခုဖော်ပြသမျှ
 တို့သည်ငါ့အတွက်အဘယ်ကျေးဇူးရှိသနည်း' ဟုဆို၏။

14 ထို့အခါသူ၏ဇနီးနှင့်မိတ်ဆွေအပေါင်း
 တို့ကသူ့အား "ခုနစ်ဆယ့်ငါးပေမြင့်သည့်
 လည်ဆွဲတိုင်ကိုစိုက်ထူစေပါလော့။ မော်ဒက
 အားထိုလည်ဆွဲတိုင်တွင်တင်၍သတ်ရန် နက်

ဖြန့်နံနက်၌မင်းကြီးအားလျှောက်ထားပါ လော့။
ထိုနောက်ပျော်ရွှင်စွာညစာစားပွဲသို့ သွားနိုင်ပါလိမ့်မည်''
ဟုအကြံပေးကြ၏။

ဟာမန်သည်ထိုအကြံကိုနှစ်သက်သဖြင့်
လည်ဆွဲတိုင်ကိုစိုက်ထူစေ၏။

6

မော်ဒကဲအားမင်းကြီးကဂုဏ်ပြု ချီးမြှင့်တော်မူခြင်း

1 ထိုည၌မင်းကြီးသည်စက်တော်ခေါ်၍မရ
သဖြင့် အင်ပါယာနိုင်ငံတော်မှတ်တမ်းများ
ကိုတောင်းယူကာဖတ်ပြစေတော်မူ၏။-

2 ယင်းမှတ်တမ်းများတွင်အဆောင်တော်စောင့်
မိန်းမစိုးဗိဂသန်နှင့်တေရက်တို့သည် မင်း
ကြီးအားလုပ်ကြံရန်လျှို့ဝှက်ကြံစည်မှု
ကိုအဘယ်သို့မော်ဒကဲတွေ့ရှိရသည့် အကြောင်းပါရှိလေသည်။-

☆ 3 မင်းကြီးက`ဤအမှုအတွက်မော်ဒကဲအား
ငါတို့အဘယ်သို့ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်ကာဆု
တော်လာဘ်တော်များပေးခဲ့ပါသနည်း''
ဟုမေးတော်မူ၏။

နန်းတွင်းအစေခံများက`ထိုသူ၏အတွက်
အဘယ်သို့မျှမပြုရသေးပါ'' ဟုပြန်
လည်လျှောက်ထားကြ၏။

☆ 6:2 ထွ၊ ၂:၂၁-၂၂။

4 မင်းကြီးကလည်း ``နန်းတော်တွင်း၌ငါ၏
 မှူးမတ်တစ်စုံတစ်ယောက်ရှိပါသလော'' ဟု
 မေးတော်မူ၏။

ထိုအချိန်၌ဟာမန်သည်နန်းတော်တွင်းသို့
 ဝင်ရောက်လာ၏။ သူသည်မိမိစိုက်ထူခဲ့သည့်
 လည်ဆွဲတိုင်တွင် မော်ဒကဲအားကွပ်မျက်ရန်
 မင်းကြီးထံခွင့်ပန်မည်အကြံနှင့်ရောက်ရှိ
 လာခြင်းဖြစ်၏။- 5 ထိုအခါနန်းတွင်းအစေခံများက ``ဟာမန်
 ရှိပါသည်။ သူသည်ရှေ့တော်သို့ဝင်ရန်စောင့် နေပါသည်''
 ဟုလျှောက်ကြ၏။

မင်းကြီးက ``သူ့အားဝင်စေ'' ဟုမိန့်တော်မူ၏။

6 ထို့ကြောင့်ဟာမန်သည်ရှေ့တော်သို့ဝင်ရောက်
 လာလေသည်။ ထိုအခါမင်းကြီးကသူ့အား ``ငါ
 ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်လိုသူတစ်ယောက်ရှိသည်။ ထို
 သူကိုအဘယ်သို့ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်ရပါမည် နည်း''
 ဟုမေးတော်မူ၏။

ဟာမန်သည် ``အဘယ်သူ့အားမင်းကြီးဂုဏ်ပြု
 ချီးမြှင့်လိုပါလိမ့်မည်နည်း။ ငါ့ကိုသာလျှင်
 ဖြစ်တန်ရာ၏'' ဟုတွေးတောပြီးလျှင်-
 7-8

မင်းကြီးက ``ဘုရင်မင်းကြီးဆင်ယင်တော်
 မူသောမင်းမြောက်တန်ဆာ၊ စီးတော်မူသော မြင်းတော်၊
 ဆောင်းတော်မူသောရာဇသရဖူ ကိုယူခဲ့စေတော်မူပါ။-
 9

ထိုနောက်မှူးကြီးမတ်ကြီးတစ်ပါးကို ထိုသူ

အားထိုတန်ဆာတော်များကိုဝတ်ဆင်ပေး
 စေပြီးလျှင် မြင်းပေါ်တွင်တင်၍မြင်းကို
 ဆွဲကာမြို့ကိုလှည့်လည်လျက် ဘုရင်မင်းမြတ်
 သည်မိမိဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်လိုသူအားအဘယ်
 သို့ချီးမြှင့်တော်မူသည်ကိုကြည့်ကြလော့' ဟု
 ကြွေးကြော်စေတော်မူပါ။' ဟုလျှောက်၏။

10 ထိုအခါမင်းကြီးသည်ဟာမန်အား "အဝတ်
 တန်ဆာနှင့်မြင်းတော်ကိုအမြန်ယူ၍ယုဒ
 အမျိုးသားမော်ဒကဲအားဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်
 လော့။ သင်ပြောသမျှအတိုင်းပြုလော့။
 သူ သည်နန်းတော်အဝင်ဝတွင်ထိုင်လျက်နေ
 သည်ကိုသင်တွေ့ရှိလိမ့်မည်" ဟုမိန့်တော် မူ၏။

11 ထို့ကြောင့်ဟာမန်သည်အဝတ်တန်ဆာတော်
 နှင့်မြင်းတော်ကိုယူခဲ့ပြီးလျှင် မော်ဒကဲ
 အားအဝတ်တန်ဆာတော်ကိုဝတ်ဆင်ပေး
 ကာမြင်းပေါ်သို့တင်၍ ဘုရင်မင်းမြတ်သည်
 မိမိဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်လိုသူအား အဘယ်သို့
 ချီးမြှင့်တော်မူသည်ကိုကြည့်ကြလော့' ဟု
 ကြွေးကြော်လျက်မြင်းကိုဆွဲ၍မြို့တွင်း၌
 လှည့်လည်ရလေသည်။

12 ထိုနောက်မော်ဒကဲသည် နန်းတော်တံခါးဝ
 သို့ပြန်ရောက်လေ၏။ ဟာမန်မူကားညည်း
 တွား၍ ဦးခေါင်းခြုံလျက်အိမ်သို့ပြန်ပြီး လျှင်-

13 မိမိဇနီးနှင့်မိတ်ဆွေများအား မိမိကြုံတွေ့
 ခဲ့ရသည့်အဖြစ်အပျက်အလုံးစုံကိုပြောပြ
 လေသည်။ ထိုအခါဇနီးဖြစ်သူနှင့်မိတ်ဆွေ
 ပညာရှိတို့က "ကိုယ်တော်သည်မော်ဒကဲကို
 ရှုံးစပြုလေပြီ။ သူသည်ယုဒအမျိုးသား
 မှန်လျှင်ကိုယ်တော်သည်သူ့ကိုမနိုင်။ သူသည်
 ကိုယ်တော်ကိုမုချအနိုင်ရလိမ့်မည်" ဟု ပြောကြားကြ၏။

ဟာမန်ကိုသေဒဏ်စီရင်ခြင်း

14 ထိုသူတို့၍သို့ပြောဆိုနေကြစဉ်ပင်နန်း
 တော်မိန်းမစိုးများသည် ဟာမန်အားသေတာ
 ၏ညစာစားပွဲသို့ခေါ်ဆောင်ရန်အလျင်စလို
 ရောက်ရှိလာကြလေသည်။

7

1 ၍သို့ဖြင့်မင်းကြီးနှင့်ဟာမန်သည် သေတာ
 ၏ညစာစားပွဲသို့- 2 ဒုတိယအကြိမ်သွားရောက်ကြ၏။
 မင်းကြီး သည်စပျစ်ရည်သောက်လျက်နေစဉ်သေတာ
 အား "မိဖုရားသေတာ၊ အဘယ်ဆုကိုတောင်း
 လိုပါသနည်း။ ငါ့အားပြောကြားလော့။ သင့်
 အားငါပေးမည်။ ငါ၏အင်ပါယာနိုင်ငံတော်
 တစ်ဝက်တိုင်အောင်သင့်အားငါပေးမည်" ဟု
 မိန့်တော်မူ၏။

3 မိဖုရားသေတာက`အရှင်မင်းကြီးကျွန်
 တော်မသည်စိတ်တော်နှင့်တွေ့၍တောင်းလျှောက်
 သည်ကိုပေးတော်မူမည်ဆိုပါလျှင် ကျွန်တော်
 မ၏အသက်နှင့်ကျွန်တော်မ၏အမျိုးသား
 ချင်းတို့၏အသက်ကိုချမ်းသာပေးတော် မူပါ။-

4 ကျွန်တော်မနှင့်ကျွန်တော်မ၏အမျိုးသား
 ချင်းတို့အားရောင်းစားလိုက်ကြပြီဖြစ်၍
 ကျွန်တော်မတို့သည်သေရကြပါတော့မည်။
 အကယ်၍ကျွန်ဘဝသို့ရောက်ရကြရုံသာ
 ဆိုလျှင်ကျွန်တော်မသည်အရှင်မင်းကြီး
 အားအနှောင့်အယှက်မပေးဘဲကြိတ်၍ခံ
 မည်သာဖြစ်ပါ၏။ ယခုမှာမူကျွန်တော်
 မတို့သည်အမျိုးပြုတ်အောင်သုတ်သင်
 ဖျက်ဆီးခြင်းကိုခံရကြပါတော့မည်" ဟုလျှောက်၏။

5 ထိုအခါကေရာ ဇမင်းက`ဤသို့သော
 အမှုမျိုးကိုအဘယ်သူပြုရဲသနည်း။ ထိုသူကားအဘယ်မှာရှိသနည်း"
 ဟု မေးတော်မူ၏။

6 သေတာက`ကျွန်တော်မတို့၏ရန်သူ၊ ကျွန်
 တော်မတို့အား နိပ်စက်ညှဉ်းပန်းသူမှာဤ
 သူယုတ်မာဟာမန်ပင်ဖြစ်ပါသည်" ဟု
 ပြန်၍လျှောက်လေ၏။

ထိုအခါဟာမန်သည်ကြောက်လန့်တုန်လှုပ်
 လျက်နေတော့၏။- 7 မင်းကြီးသည်အမျက်ထွက်၍ညစာစား

ဟုအမိန့်ပေးတော်မူ၏။

10 သို့ဖြစ်၍ဟာမန်သည်မော်ဒကဲအတွက်
မိမိစိုက်ထူထားသည့်လည်ဆွဲတိုင်၌ပင်
ကွပ်မျက်ခြင်းခံရလေတော့၏။ ထိုနောက်
မှမင်းကြီးသည်အမျက်တော်ပြေသွား လေသည်။

8

ရန်သူတို့ကိုပြန်လှန်တိုက်ခိုက်ရန်ယုဒ
အမျိုးသားတို့အားခွင့်ပြုတော်မူခြင်း

1 ထိုနေ့၌ပင်လျှင်ဇေရုဇ်မင်းသည်ယုဒ
အမျိုးသားတို့၏ရန်သူဟာမန်ပိုင်သည့်
အိမ်ရာပစ္စည်းမှန်သမျှကို မိဖုရားသေတာ
အားပေးတော်မူ၏။ သေတာကမိမိသည်
မော်ဒကဲနှင့်ဆွေမျိုးတော်စပ်ကြောင်းကို
မင်းကြီးအားလျှောက်ထားသဖြင့် မော်ဒကဲ
သည်ထိုနေ့မှအစပြု၍မင်းကြီး၏ရှေ့
တော်သို့ဝင်ခွင့်ရရှိလေသည်။- 2 မင်းကြီးသည်ဟာမန်၏ထံမှပြန်သိမ်းသ
တံဆိပ်လက်စွပ်တော်ကိုချွတ်၍မော်ဒကဲ
အားပေးတော်မူ၏။ သေတာသည်လည်း
ဟာမန်၏အိမ်ရာပစ္စည်းများကိုမော်ဒကဲ
အားအုပ်ထိန်းစေ၏။

3 ထိုနောက်သေတာသည်မင်းကြီး၏ခြေ
တော်ရင်းတွင်ပျပ်ဝပ်လျက်ငိုယိုကာ ယုဒ

အမျိုးသားတို့အားကွပ်မျက်ရန်အတွက်
 အာဂတ်မှဆင်းသက်သူဟာမန်ကြံစည်
 ခဲ့သည့်ဘေးအ နှု တရာ ယ်ဆိုးကိုတားဆီး
 ပေးတော်မူရန်တောင်းပန်လေသည်။-

4 မင်းကြီးသည်သူ့အားရွှေရာဇလုံတံ
 ကိုကမ်းပေးတော်မူသဖြင့် သေတာ
 သည်ထ၍ရပ်ပြီးလျှင်- 5 အရှင်မင်းကြီးသဘောတူတော်မူလျှင်
 လည်းကောင်း၊ ကျွန်တော်မကိုစိတ်တော်နှင့်
 တွေ့တော်မူလျှင်လည်းကောင်း၊ လျှောက်ပတ်

သည်ဟုယူဆတော်မူလျှင်လည်းကောင်း
 အင်ပါယာနိုင်ငံတော်အတွင်းရှိယုဒ အမျိုးသားအပေါင်းတို့အားကွပ်မျက်
 ရန်အာဂတ်² မှဆင်းသက်သူဟာမန်မေဒါသ၏သားဟာမန်
 စီရင်ခဲ့သည့်အမိန့်စာများကိုပယ်ဖျက်
 သည့်အမိန့်ကြေငြာချက်ကိုထုတ်ပြန် တော်မူပါ။-

6 ကျွန်တော်မ၏အမျိုးသားချင်းများသည်
 ဤဘေးအ နှု တရာ ယ်ဆိုးနှင့်ကြုံတွေ့ရလျက်
 ကျွန်တော်မ၏ဆွေမျိုးအရင်းအချာများ
 သည်လည်းအသတ်ခံကြရပါမူကျွန်တော်
 မသည်အဘယ်သို့ရှုစိမ့်နိုင်ပါအံ့နည်း''
 ဟုလျှောက်လေ၏။

7 ထိုအခါဇေရုဇ်မင်းသည်သေတာနှင့်
 ယုဒအမျိုးသားမော်ဒကဲအား'' ငါသည်

2 8:5 * အာဂတ်။ ၃:၁ ကိုကြည့်ပါ။

ဟာမန်အားယုဒအမျိုးသားများကို သတ်ဖြတ်ရန်ကြံစည်သည့်အတွက်လ
 တိုင်၌ကွပ်မျက်စေခဲ့ပြီ။ သူ၏အိမ်ရာပစ္စည်း
 များကိုလည်းသေတာအားပေးခဲ့ပြီ။-

8 သို့ရာတွင်ဘုရင့်အမည်ဖြင့်ရေး၍လက်စွပ်
 တော်တံဆိပ်ခတ်နှိပ်ထားသည့်အမိန့်တော်
 စာကိုမူမဖျက်မပယ်နိုင်။ သို့သော်လည်း
 သင်တို့အလိုရှိသည့်အတိုင်းယုဒအမျိုး
 သားများထံသို့ငါ၏နာမည်ဖြင့်စာရေး
 ၍ဘုရင့်လက်စွပ်တော်တံဆိပ်ကိုခတ်နှိပ် လော့''
 ဟုမိန့်တော်မူ၏။

9 ဤသို့ဖြစ်ပျက်သည်မှာသိဝန်ခေါ်တတိယ
 လ၊ နှစ်ဆယ့်သုံးရက်နေ့၌ဖြစ်၏။ မော်ဒကဲ
 သည်မင်းကြီး၏အတွင်းဝန်များကိုခေါ်
 ယူကာယုဒအမျိုးသားတို့ထံသို့လည်း
 ကောင်း၊ အိ နှု ဒီယပြည်မှအဲသရောပိပြည်
 တိုင်အောင်တစ်ရာနှစ်ဆယ့်ခုနစ်ပြည်နယ် ရှိဘုရင်ခံများ၊
 အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများ နှင့်မင်းအရာရှိများထံသို့အမှာစာ
 များရေးသားရန်နှုတ်တိုက်ချပေးလေ
 သည်။ ထိုစာများကိုပြည်နယ်အသီးသီး
 တွင်အသုံးပြုသည့်ဘာသာစကား များဖြင့်လည်းကောင်း၊
 ယုဒအမျိုးသား တို့အတွက်ယုဒဘာသာဖြင့်လည်း
 ကောင်းရေးသားထားသတည်း။- 10 မော်ဒကဲသည်ထိုစာတို့ကိုရေးရင်မင်း
 အမည်ဖြင့်ရေးလျက် ဘုရင့်လက်စွပ်တော်

တံဆိပ်ခတ်နှိပ်ပြီးလျှင်စာပို့လှလင်တို့
အား ဘုရင့်မြင်းဇောင်းမှလျင်မြန်သည့်
မြင်းများဖြင့်သွားရောက်ပေးပို့စေ၏။

11 ထိုအမိန့်စာများတွင်မင်းကြီးသည်ယုဒ
အမျိုးသားတို့အား မိမိတို့၏အသက်
ဘေးကိုကာကွယ်ရန်အတွက်စုရုံးခွင့်ပြု
တော်မူကြောင်းပါရှိလေသည်။ မည်သည့်
ပြည်နယ်၌မဆိုယုဒယောကျ်ားနှင့်ဇနီး
သားသမီးများကိုလက်နက်စွဲကိုင်တိုက်
ခိုက်လာသောအဘယ်လူမျိုးကိုမဆို ပြန်လည်တိုက်ခိုက်နိုင်ခွင့်ရှိကြ၏။

သူ တို့အားတစ်ယောက်မကျန်သတ်ဖြတ်
ပြီးလျှင်သူတို့၏ပစ္စည်းများကိုလုယူ နိုင်လေသည်။-

12 ထိုအမိန့်တော်သည်ပေရသိအင်ပါယာ
နိုင်ငံတစ်ဝှန်းလုံး၌ယုဒအမျိုးသား တို့အား
သတ်ဖြတ်ရန်သတ်မှတ်ထားသည့် အာဒါခေါ်ဒွါဒမလဆယ့်သုံးရက်
နေ့မှအစပြု၍အတည်ဖြစ်စေရမည်။-

13 ထိုနေ့ကျရောက်လာသောအခါယုဒအမျိုး
သားတို့သည်ရန်သူများအားလက်စားချေ
ရန်အသင့်ရှိနိုင်ကြစေရန် ထိုအမိန့်တော်
ကိုဥပဒေအဖြစ်ပြဋ္ဌ ဌာ န်းကာပြည်နယ်
တိုင်းတွင်လူအပေါင်းတို့အားကြေညာရန် ဖြစ်သည်။-

14 သို့ဖြစ်၍မြင်းစီးစာပို့လှလင်တို့သည်မင်း
ကြီး၏အမိန့်တော်အရ ဘုရင့်မြင်းတော်

များကိုစီး၍ခရီးပြင်းနှင့်ကြကုန်၏။ မြို့ တော်ရှုရှု
နိဗ္ဗိလည်းထိုအမိန့်ကိုကြေညာ ကြလေသည်။

15 မော်ဒကဲသည်မင်းမြောက်တန်ဆာတည်းဟူ
သောဝတ်လဲအဖြူနှင့်အပြာကိုလည်းကောင်း၊
ခရမ်းရောင်ပိတ်ချောဝတ်လုံကိုလည်းကောင်း
ဝတ်ဆင်ကာခန့်ညားသည်ရွှေသရဖူကို
ဆောင်း၍ နန်းတော်မှထွက်ခွာသွားလေသည်။
ထိုအခါရှုရှု န်မြို့တစ်မြို့လုံးသည်ဩဘာ
သံများ၊ ရွှင်လန်းဝမ်းမြောက်စွာကြွေးကြော်
သံများနှင့်ဆူညံသွား၏။ - 16 ယုဒအမျိုးသားတို့သည်စိတ်သက်သာ
ရွှင်လန်းဝမ်းမြောက်လျက်အသရေမြင့် လာကြ၏။ -
17 မင်းကြီး၏အမိန့်ကြေညာချက်ရောက်ရှိ
သည့်ပြည်နယ်နှင့်မြို့အပေါင်းတို့တွင်
ယုဒအမျိုးသားတို့သည် ဝမ်းမြောက်စွာ
စားသောက်လျက်ပျော်ပွဲရွှင်ပွဲများကို ကျင်းပကြကုန်၏။
အခြားအမျိုးသား အမြောက်အမြားသည်ယုဒအမျိုး
သားတို့ကိုကြောက်သောကြောင့်ယုဒ
ဘာသာသို့ကူးပြောင်းလာကြလေ သည်။

9

ရန်သူများကိုယုဒအမျိုးသားတို့ချေမှုန်းခြင်း
1 အာဒါလဆယ့်သုံးရက်နေ့ကျရောက်လာ၏။
ထိုနေ့ရက်သည်ဘုရင့်ကြေညာချက်စတင်
အတည်ဖြစ်သည့်နေ့၊ မိမိတို့လက်တွင်းသို့

ယုဒအမျိုးသားများရောက်ရှိလာရန်အတွက်
 တွက်ရန်သူတို့စောင့်မျှော်နေသောနေ့ဖြစ်၏။
 သို့ရာတွင်သူတို့မျှော်လင့်သည့်အတိုင်း
 မဖြစ်ဘဲယုဒအမျိုးသားတို့ကသူတို့အားအနိုင်ရကြလေသည်။-

2 အင်ပါယာနိုင်ငံတော်အတွင်းမြို့တိုင်း၌

ယုဒအမျိုးသားများသည် ဘေးအန္တရာယ်
 ပြုမည့်သူတို့ကိုတိုက်ခိုက်ရန်မိမိတို့ရပ်
 ကွက်များတွင်စုရုံးလျက်နေကြ၏။ အရပ်
 ရပ်ရှိလူတို့သည်သူတို့အားကြောက်လန့်ကြ၏။
 အဘယ်သူမျှသူတို့ကိုခုခံတိုက်ခိုက်နိုင်စွမ်းမရှိချေ။-

3 အမှန်အားဖြင့်ဆိုသော်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး

များ၊ ဘုရင်ခံများနှင့်ဘုရင့်အမှုတော်
 ထမ်းများဖြစ်သည့်ပြည်နယ်အရာရှိအပေါင်းတို့သည်
 မော်ဒက်ကိုကြောက်လန့်သဖြင့်ယုဒအမျိုးသားတို့အားကူညီ
 ကြလေသည်။- 4 ယခုအခါမော်ဒက်သည်နန်းတော်တွင်

တန်ခိုးကြီးသူတစ်ဦးဖြစ်ကြောင်း၊ သူ
 ၏တန်ခိုးအာဏာသည်တစ်နေ့တစ်ခြား
 တိုးတက်လာကြောင်းအင်ပါယာနိုင်ငံ
 တော်တွင်ကျော်ကြားလျက်ရှိသဖြင့်၊-

5 ယုဒအမျိုးသားများသည်ရန်သူများကို

ပြုလိုသမျှပြုနိုင်ကြ၏။ ထို့ကြောင့်သူတို့
 သည်ရန်သူများကိုဗုဒ္ဓားဖြင့်သတ်ဖြတ်ကြ၏။

6 မြို့တော်ရှုရှုန်၌ပင်လျှင်ယုဒအမျိုးသား တို့သည်

လူပေါင်းငါးရာကိုသတ်လိုက်ကြ လေသည်။-
 7-10 ထိုသူတို့အထဲတွင်ယုဒအမျိုးသားတို့ ဧရိတ်သူ၊ ဟမု
 မေဒါသ၏သားဟာမန်၏သား တစ်ကျိပ်ဖြစ်ကြသောပါရှု
 နှု အသ၊ ဒါလဖုန်၊ အာသပါသ၊ ပေါရသ၊
 အာဒလိ၊ အာရိ ဒါသ၊ ပါမရာတ၊ အရိသဲ၊ အရိဒဲ၊
 ဝါအီ ဇာသတို့လည်းပါကြ၏။ သို့ရာတွင်သူ
 တို့သည်လုယက်မှုကိုမပြုကြ။

11 ထိုနေ့၌ရှုရှု န်မြို့တွင်အသတ်ခံရသည့်
 လူဦးရေကို မင်းကြီးအားသံတော်ဦး တင်ကြ၏။-

12 ထိုအခါမင်းကြီးသည်မိဖုရားသေတာ
 အားရှုရှု န်တစ်မြို့တည်း၌ပင်ယုဒအမျိုး
 သားတို့သည် ဟာမန်၏သားတစ်ကျိပ်အပါ
 အဝင်လူပေါင်းငါးရာကိုသတ်ဖြတ်လိုက်
 ကြလေပြီ။ သူတို့သည်ပြည်နယ်များတွင်
 အဘယ်မျှသတ်ဖြတ်ကြဦးမည်နည်း။
 ယခုသင်သည်အဘယ်အရာကိုအလို ရှိပါသနည်း။
 ငါပေးမည်။ အဘယ်ဆုကို တောင်းလိုပါသေးသနည်း။
 ငါပေးမည်" ဟုမိန့်တော်မူ၏။

13 သေတာက`အရှင်မင်းကြီးသဘောတူ
 တော်မူပါလျှင်ယနေ့ရှုရှု န်မြို့တွင်ယုဒ
 အမျိုးသားများပြုခဲ့သည့်အတိုင်းနက်
 ဖြန်ခါ၌လည်းပြုခွင့်ပေးတော်မူပါ။ ထို
 နောက်ဟာမန်၏သားတစ်ကျိပ်၏အလောင်း

များကိုလည်ဆွဲတိုင်တွင်ဆွဲထားစေတော်
မူပါ။" ဟုပြန်လည်လျှောက်ထား၏။-

14 မင်းကြီးသည်သေတာလျှောက်ထားသည့်
အတိုင်း ရှုရှု န်မြို့တွင်ကြေညာချက်ထုတ်
ပြန်ကာ ဟာမန်၏သားတစ်ကျိပ်၏အလောင်း

များကိုလည်ဆွဲတိုင်တွင်ဆွဲထားစေတော် မူ၏။-

15 အာဒါလတစ်ဆယ့်လေးရက်နေ့၌ရှုရှု
န် မြို့ရှိယုဒအမျိုးသားများသည်စုရုံး၍

လူပေါင်းသုံးရာကိုထပ်မံသတ်ဖြတ်ကြ

လေသည်။ သို့ရာတွင်ဤတစ်ကြိမ်၌လည်း

သူတို့သည်လုယက်မှုကိုမပြုကြ။

16 ပြည်နယ်များတွင်နေထိုင်သောယုဒအမျိုး

သားတို့သည်လည်း မိမိတို့ကိုယ်ကိုအသက်

ဘေးမှကာကွယ်ကြ၏။ သူတို့သည်မိမိတို့

အားမုန်းထားသူလူပေါင်းခုနစ်ထောင်ငါး

ရာကိုသတ်ဖြတ်ခြင်းအားဖြင့် ရန်သူများ

ကိုသုတ်သင်ပယ်ရှင်းကြလေသည်။ သို့ရာ

တွင်လုယက်မှုကိုမပြုကြ။- 17 ထိုနေ့ကားအာဒါလဆယ့်သုံးရက်နေ့

ဖြစ်သတည်း။ ဆယ့်လေးရက်နေ့၌သူတို့

သည်သတ်ဖြတ်မှုကိုမပြုကြတော့ဘဲ

ရွှင်လန်းသောစားသောက်ပွဲကိုကျင်းပ ကြကုန်၏။-

18 ရှုရှု န်မြို့ရှိယုဒအမျိုးသားတို့မူကား

ဆယ့်သုံးရက်နှင့်ဆယ့်လေးရက်တွင်ရန်သူ

များကိုသတ်ဖြတ်၍ ဆယ့်ငါးရက်နေ့တွင်
 ရုပ်နားကာထိုနေ့၌ရွှင်လန်းသောစား သောက်ပွဲကိုကျင်းပကြလေသည်။-
 19 တံတိုင်းမရှိသည့်မြို့ငယ်များတွင်နေထိုင်
 ကြသည့်ယုဒအမျိုးသားတို့သည် အာဒါ
 လဆယ့်လေးရက်နေ့ကိုပျော်ရွှင်ရာမ ့ ဂလာ
 နေ၊ အချင်းချင်းအစားအစာလက်ဆောင်
 များပေးကမ်းရာနေ့အဖြစ်ကျင်းပကြ သတည်း။

ပုရပွဲတော်

20 မော်ဒကဲသည်ဤအဖြစ်အပျက်များကို
 မှတ်တမ်းတင်၍ထားစေ၏။ သူသည်ပေရသီ
 အင်ပါယာနိုင်ငံတော်အတွင်းရပ်နီးရပ်
 ဝေးရှိယုဒအမျိုးသားအပေါင်းတို့အား၊-

21 နှစ်တိုင်းအာဒါလဆယ့်သုံးရက်နှင့်ဆယ့်
 လေးရက်နေ့ကို ပျော်ရွှင်ရာနေ့များအဖြစ်
 ကျင်းပရန်အမှာစာများရေးသားပေး ပို့လိုက်လေသည်။-

22 ထိုနေ့ရက်များသည်ရန်သူတို့အားယုဒ
 အမျိုးသားတို့သုတ်သင်ပယ်ရှင်းသည့်နေ့
 များဖြစ်သည်။ ထိုလသည်သူတို့စိတ်ပျက်
 ဝမ်းနည်းခြင်းမှဝမ်းမြောက်ရွှင်မြူးခြင်းသို့
 ကူးပြောင်းရာလဖြစ်၏။ သို့ဖြစ်၍သူတို့
 သည်ထိုနေ့ရက်တို့တွင်ပျော်ရွှင်ပွဲများ
 ကျင်းပကာ မိမိတို့အချင်းချင်းအား
 လည်းကောင်း၊ ဆင်းရဲသူများအားလည်း

ကောင်းအစားအစာလက်ဆောင်များ
 ပေးကမ်းကြရန်ဖြစ်ပေသည်။- 23 ယုဒအမျိုးသားတို့သည်မော်
 ဒ ကဲ၏ညွှန် ကြားချက်များကိုလိုက်နာကြသဖြင့်
 ထို ပွဲတော်ကိုနှစ်စဉ်နှစ်တိုင်းကျင်းပသည့်
 ဌလေ့ထုံးစံဖြစ်လာသည်။

24 အာဂတ်မှဆင်းသက်သူဟုမူ မေ ဒါသ၏သား
 ဟာ မန်သည်ပုရဟုခေါ်သည့်မဲစနစ်ဖြင့် ယုဒ
 အမျိုးသားတို့အားသတ်ဖြတ်ရန်နေရက်
 ကိုရွေးချယ်ခဲ့၏။ သူတို့တစ်မျိုးလုံးကို
 သုတ်သင်ပယ်ရှင်းရန်ကြံစည်ခဲ့၏။-☆

25 သို့ရာတွင်သေတာသည်မင်းကြီးထံတော်
 သို့ဝင်ရောက်လျှောက်ထားရာမင်းကြီးသည်
 ကြေညာချက်ထုတ်ပြန်တော်မူသဖြင့် ဟာမန်
 သည်ယုဒအမျိုးသားတို့အတွက်ကြံစည်
 ခဲ့သည့်ဘေးဆိုးကိုမိမိပင်ကြိုတွေ့ရလေ
 ၏။ သူနှင့်သူ၏သားတစ်ကျိပ်သည်လည်ဆွဲ
 တိုင်၌ကွပ်မျက်ခြင်းခံရကြ၏။- 26 ထို့ကြောင့်ထိုပွဲနေ့များကိုမဲဟုအနက်
 အဋ္ဌ ဌ ဖု ပါ ယ်ရသည့်ပုရဟူသောပုဒ်ကိုအစွဲ
 ပြု၍ ပုရပွဲတော်ဟုခေါ်ဆိုကြလေသည်။
 မော်ဒကဲပေးပို့လိုက်သည့်စာကြောင့်လည်း ကောင်း၊
 ဖြစ်ပျက်ခဲ့သည့်အမှုအရာများ ကြောင့်လည်းကောင်း၊-
 27 ယုဒအမျိုးသားများသည်မိမိတို့ကိုယ်

☆ 9:24 သေ၊ ၃:၇။

တိုင်သာမက သားမြေးများနှင့်ယုဒဘာသာ
 သို့ကူးပြောင်းလာသူများအတွက် ထုံးတမ်းစဉ်
 လာတစ်ရပ်အနေဖြင့်နှစ်စဉ်နှစ်တိုင်းအချိန်
 ကျသောအခါ ဆိုခဲ့သောနှစ်ရက်ကိုမော်ဒကဲ
 ၏ညွှန်ကြားချက်များနှင့်အညီကျင်းပရန်
 သော်လည်းကောင်း၊- 28 ပြည်နယ်အသီးသီးနှင့်မြို့အသီးသီးတို့
 တွင်ယုဒအိမ်ထောင်စုမှန်သမျှသည် ထိုပုရ
 ပွဲတော်ကိုသားစဉ်မြေးဆက်သတိရကျင်း
 ပရန်လည်းကောင်းဆုံးဖြတ်ကြ၏။

29 ထိုနောက်အဘိဟဲလ၏သမီးမိဖုရား
 သေတာနှင့်မော်ဒကဲတို့သည် ပုရပွဲတော်
 နှင့်ပတ်သက်၍မော်ဒကဲရေးသားပေးပို့ခဲ့
 သည့်စာကိုသေတာ၏အာဏာဖြင့်အတည်
 ပြုရန်စာရေးကြ၏။- 30 ထိုစာမိတ္တူကိုပေရသိအင်ပါယာနိုင်ငံ
 တော်အတွင်းတစ်ရာနှစ်ဆယ်ခုနှစ်ပြည်နယ်
 များရှိယုဒအမျိုးသားအပေါင်းတို့ထံ
 ပေးပို့လေသည်။ ထိုစာတွင်ယုဒအမျိုး
 သားတို့အားဘေးရန်ကင်း၍အေးချမ်း
 စေကြောင်းဆုမွန်တောင်းပြီးနောက်၊-

31 အချိန်ကျရောက်သောအခါမိမိတို့
 သဘောတူပြု၍ ဌာ န်းခဲ့သည်နှင့်အညီ သူ
 တို့နှင့်သူတို့၏သားမြေးများသည်အစာ
 ရှောင်ခြင်း၊ ဝမ်းနည်းမြည်တမ်းခြင်းတို့ကို

ပြုသည့်ပြင်ပုရနေများကိုစောင့်ရန်ညွှန်
 ကြားလေသည်။ ဤညွှန်ကြားချက်သည်
 မိဖုရားသေတာနှင့်ယုဒအမျိုးသား မော်ဒကဲတို့အမိန့်ထုတ်ပြန်ချက်ဖြစ်
 သည်။- ³² ပုရပွဲတော်ဆိုင်ရာပြဋ္ဌာ
 နန်းချက်များကို သေတာ၏အမိန့်အရအတည်ပြု၍
 စာလိပ်တွင်ရေးသားထားသတည်း။

10

ဇေရုဇမင်းနှင့်မော်ဒကဲတို့တန်ခိုးကြီးပုံ

1 ဇေရုဇမင်းသည်မိမိ၏အင်ပါယာနိုင်ငံ
 တော်ကမ်းရိုးတန်းဒေသများတွင်နေထိုင် သူများနှင့်
 နိုင်ငံတော်အတွင်းပိုင်းတွင်နေ ထိုင်သူများကို
 ချွေးတပ်များတွင်အမှု ထမ်းစေတော်မူ၏။-

2 မင်းကြီးသည်အဘယ်မျှတန်ခိုးကြီးတော်
 မှုကြောင်းနှင့်ကြီးမြင့်သောရာထူးဖြင့် မော်ဒ
 ကဲအားအဘယ်သို့ချီးမြှင့်တော်မူကြောင်း
 ကိုပေရသိနှင့်မေဒိဘုရင်တို့၏တရား
 ဝင်မှတ်တမ်းများတွင်ရေးသားထားပေ သည်။-

3 ယုဒအမျိုးသားမော်ဒကဲသည်ဇေရုဇဘုရင်
 ပြီးလျှင် နိုင်ငံတော်တွင်တန်ခိုးအကြီးဆုံး
 သောသူဖြစ်၏။ သူသည်ယုဒအမျိုးသား
 တို့၏ချစ်ခင်ကြည်ညိုရှိသေလေးစားမှုကို
 ခံရလေသည်။ သူသည်မိမိလူမျိုး၏အ

ကျိုးနှင့် သူတို့၏သားမြေးများ၏လုံခြုံမှု
 အတွက်ဆောင်ရွက်ခဲ့သောသူဖြစ်ပေသည်။
 သေတာဝတ္ထုပြီး၏။

Common Language Bible
Burmese: Common Language Bible Bible without
Deuterocanon

Public Domain

Language: Myanmar language (Burmese)

Translation by: Bible Society of Myanmar

Burmese Common Language Bible

This translation is published by the Bible Society of Myanmar.

If you are interested in obtaining a printed copy, please contact the Bible Society of Myanmar at <https://bsmyanmar.org/>.

© 2005 Bible Society of Myanmar

2014-03-30

PDF generated using Haiola and XeLaTeX on 11 Nov 2022 from source files dated 1 Jul 2021

de6d28cc-10f3-5485-8960-5628a6c52793